
 

Biti romar pomeni vedno znova 

vstajati, začenjati, presegati 

vsakdanjost in se odpraviti na 

pot, ki ima pred seboj jasen cilj. 

Biti romar pomeni, da se iz 

vsakdanjosti vedno znova 

napotimo na svet kraj, kjer je 

nebo na poseben način odprto, 

kjer Božja bližina šepeta človeku 

na nov način. Biti romar pomeni 

življenjsko odločitev, pomeni 

verovati in upati v cilj poti, ki 

spreminja že sedanji trenutek 

mojega bivanja; biti romar 

pomeni upati skupaj z drugimi, 

zares srečevati ljudi kot dar … 

(Tone Jamnik)   
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Človeško življenje ima tri stopnje: priprava na delo, delo in 

trpljenje. Bog nas  približuje k sebi po teh treh stopnjah. (sv M. Kolbe) 



 
Pod soncem ni človeka, ki ne bi iskal sreče… Toda sreča, ki ne temelji na resnici, ne more biti trajna, kakor 

neresnica ni trajna. Edinole resnica je zanesljiva podlaga sreče – za posameznega človeka kot tudi za vse 

človeštvo. (sv. M. Kolbe) 

 



Evropa se je danes zelo oddaljila od Boga, 

zato so morale priti nad njo raznovrstne 

preizkušnje… Bog nam pri tem ne jemlje 

svobodne volje. Kdor hoče, te preizkušnje 

izkoristi v svoje dobro;kdor pa noče, ga 

vodijo v pogubo. Vsakemu se godi tako kot 

sam hoče. (sv. M. Kolbe) 



Vsak se je rodil s sposobnostmi, ki so mu 

potrebne, da izpolni svoje naloge… Čim 

bolje bo izpolnil svojo nalogo, tem bolj bo 

opravičil svoje poslanstvo,.. Razen 

naravnih darov prejema človek od zibelke 

do groba toliko božje milosti, da se njegove 

slabotne moči ustrezno okrepijo…(sv. 

M.Kolbe) 



‚Pod večer sem bila v svoji celici, kjer sem imela 

videnje našega Gospoda Jezusa  Kristusa. Oblečen je 

bil v belo oblačilo. Z eno roko je blagoslavljal, z drugo 

se je dotikal svojega belega oblačila na prsih. Iz 

odprtine na prsih sta pronicala dva velika  žarka: eden 

rdeč, drugi bel… Žarka predstavljata Kri in Vodo, ki sta 

pritekla iz globine mojega Usmiljenja, ko sem visel na 

križu in je bilo moje Srce prebodeno s sulico za vse 

duše. Beli žarek predstavlja  Vodo, ki sodi dušo, rdeči 

žarek pa pomeni Kri, ki daje življenje dušam.‘ (Sv. 

Faustina Kowalska) 



 

Niepokalanow – Kolbejevo Mesto Brezmadežne 





K ljubezni ne 

moremo nikogar 

prisiliti. Ljubezen je 

lahko le odgovor na 

ljubezen. Na tak 

način je Bog hotel 

osvojiti človeka. 

Misel na to, kako 

nas je Bog ljubil, je 

najboljša pot, da mu 

ljubezen vračamo. 

(sv. Kolbe) 



Brezmadežna je bila velik navdih Kolbejevega življenja in 

vzor svetosti. Prva od njegovih osebnih zapovedi, ki si jih 

je zastavil je bila: postati svet, vitez Brezmadežne. 

Njegova formula za življenje: 

 

v = V 

 

MOJA VOLJA NAJ BO ENAKA BOŽJI VOLJI  



KAKŠNA JE LJUBEZEN, KI STORI SAMO TO, KAR MORA? 

Svoboda ni v samovolji, svoboda je v odgovornosti in možnosti 

izbire. Svoboda drugega je MEJA moji svobodi. 

 

'Vsak človek je 

dolžan poznati 

razloge svoje vere' 
(M.Kolbe) 

Kako si razlagam 

smisel svojega bivanja 

in sveta? 

Ali si imam čas 

postavljati vprašanja? 

 



Ne smemo 

stati križem 

rok, če je 

božja Cerkev 

izpostavljena 

silnim 

napadom 

svojih 

nasprotnikov. 

Nič ne 

pomaga, če 

samo 

jadikujemo in 

tožimo. 

Mislimo na to: 

pri poslednji 

sodbi bomo 

dajali odgovor 

ne le za to, 

kar smo storili, 

Bog nam bo 

pripisal krivdo  

tudi za vsako 

naše dejanje, 

ki bi ga lahko 

storili, pa ga 

nismo… Vse 

premorem v 

njem, ki mi 

daje moč. 

(sv.Kolbe) 

 



Znanja ne smemo precenjevati in 

vedno moramo ponižno priznati, da 

nam je veliko, zelo veliko skritega in 

bo za nas vedno ostalo skrivnost. 

Tistim skrivnostim, ki obsegajo 

neskončnost – Boga, božje življenje 

in podobno – z našim omejenim 

razumom sploh nikoli ne bomo prišli 

do dna. (sv.Kolbe) 



Čenstohova je največja Marijina božja 

pot na Poljskem, Bizantinska ikona 

črne Marije, z Jezusom v naročju, 

oblečene v bogata oblačila, obdane z 

zlatom in dragimi kamni, z brazgotino 

na obrazu. Kdo jo je poškodoval in 

zakaj? 



Veliko moramo moliti, da bi lahko bolje 

razumeli pomen besed, ki jih je 

Brezmadežna izgovorila v uri 

oznanjenja:‘Glej, dekla sem 

Gospodova, zgodi se mi po tvoji 

besedi!‘ Naj se zgodi, kakor hoče 

Bog. (sv.M.Kolbe) 



Pri Črni Mariji na Jasni gori, v Čenstohovi, 

ki so jo 1717 kronali za Kraljico Poljske. 

Veliko avtobusov in osebnih avtomobilov 

na parkirišču . Množica pred cerkvijo, v 

svetišču in v njeni kapeli. Veliko mladih. 

Evropski forum mladih in Festival mladih 

iz Poljske. Veselje! Mladi s kitarami, mladi 

v narodnih nošah, nasmejani in srečni, v 

romarskih procesijah, s pesmijo na ustih, 

s pesmijo v srcu.  



Marian Kolodziej, preživeli zapornik št. 432 iz koncentracijskega taborišča 

Auschwitz, je  55 let po koncu II.vojne preko umetniških risb skušal izraziti 

grozo tovarne smrti. V spoštljiv spomin na  bl. Maksimiljana Kolbeja in na vse, 

katerih pepel je izginil. (Razstava v Centru Sv.Maksimiljana Kolbeja v Harmežah pri Auschwitzu) 



V Harmežah pri Auschwitzu je Center 

Maksimiljana Kolbeja z minoritskim 

samostanom in cekvijo, samostanom 

Kolbejevih sester in romarskim domom za 
romarje, ki obiščejo hišo smrti v Auschwitzu 





Tretja stopnja v 
življenju je trpljenje… 
In verjetno je zdajle 
potrebna meni… Od 
kod, kam in kako, to 
ve samo 
Brezmadežna. Delati, 
trpeti in umreti kot 
vitez…(Bl.Kolbe) 



 
Auschwitz je spomenik ničevosti, dokaz, česa je človek sposoben brez Boga. Nastal je v času 

nacizma, ki ga napajala filozofija nihilizma, ki zanika Boga, kjer je vse brez smisla, padec vseh 

vrednot in kjer je največja vrednota ŽIVLJENJE, napadena s kulturo smrti.  

Znani psihoterapevt Viktor Frankl je preživel Auschwitz in njegove grozote in razvil logoterapijo – 

zdravljenje s smislom. Brez smisla človek ne more ljubiti v vsej globini. LJUBEZEN JE PODARITEV. 

Mi smo prišli v Auschwitz kot romarji vere v Boga. Bog kliče človeka po imenu, v Auschwitzu pa je 

postal človek le številka. Sv. Maksimiljan Kolbe  je postal številka 16670 in je daroval svoje življenje 

namesto družinskega očeta Franciszka Gajowniczka. Dejanje poguma? Dejanje ljubezni? Dejanje 

popolne predanosti? Vse to in še več.  Kdo more razumeti vse to?  

 

Ali se lahko vse to ponovi še kdaj in kje drugje? Ali človeka res ničesar ne izuči? Je Jezus trpel in umrl 

zaman? 


